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[Glistrup.] 
Det er det eneste, vi nu går til afstemning om. 
For eller imod kønnenes ligestilling, det drejer 
det sig om -  intet andet. 

Arbejdsministeren (Erling Jensen): 
Vi har et problem om ligestilling, der skal 

løses, og det har jeg allerede under første be- 
handling givet tilsagn om ville blive løst. Det 
har bl. a. fru Mette Madsen og andre Ønsket ce- 
menteret nu i betænkningen. Det er sket, og 
det kan jeg være helt tilfreds med. Men det er 
vei at mærKe sKet tra alle andre partiers 
side end fremskridtspartiets i respekt for 
ATP-fondens opbygning, i respekt for ATP- 
fondens bestyrelse, i respekt for, at der skal 
ske en omfordeling af midler inden for ATP, 
der nødvendiggør, at ATP vurderer, hvordan 
det skal ske, inden det forelægges folketinget 
til stillingtagen. 

Når derfor hr. Glistrup havde en lidt sær- 
præget argumentation for, at man skal sige ja 
til hans forslag, skal jeg dels sige, at jeg deler 
hr. Erling Dinesens vurderinger af dette for- 
slags, dels sige, at når hr. Glistrup ville vide, 
hvorfor man kunne tænkes at sige nej, så er 
svaret: fordi det er et imponerende eksempel 
på manglende respekt for ATP-fondens opbyg- 
ning, for ATP-fondens bestyrelse og for ar- 
bejdsmarkedets parter. 

Hermed sluttede forhandlingen om æn- 
dringsforslaget. 

Ændringsforslaget 
forkastedes med 125 stemmer mod 21; 6 med- 
lemmer stemte hverken for eller imod. 

Lovforslaget som helhed sattes derefter til 
forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges med 101 stemmer mod 51. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om æn- 

dring af lov om tjenestemandspension. 
(Lovforslag nr. L 167. Fremsat 22/4 77. FØr- 

ste behandling 2/5 77. Betænkning 18/5 77. 

Anden behandling 24/5 77. Tillægsbetænkning 
25/5 77). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges med 114 stemmer mod 28; 10 med- 
lemmer stemte hverken for eller imod. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om mid- 

lertidige statstilskud til visse strukturforanstalt- 
ninger inden for fiskeriet. 

(Lovforslag nr. L 147. Fremsat 29/3 77. FØr- 
ste behandling 5/5 77. Betænkning 20/5 77. 
Anden behandling 25/5 77). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhanding. - 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges med 119 stemmer mod 33. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov for 

GrØnland om kommunal udligning i 1977. 
(Lovforslag nr. L 138. Fremsat 14/4 77. FØr- 

ste behandling 2/5 77. Betænkning 12/5 77. 
Anden behandling 25/5 77). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 
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Lovforslaget 
vedtoges med 130 stemmer mod 22. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om visse 

hovedlandevejsstrækninger. 
(Lovforslag nr. L 89. Fremsat 15/3 77. FØr- 

ste behandling 26/4 77. Betænkning 20/5 77. 
Anden behandling 25/5 77). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges med 148 stemmer mod 5. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om æn- 

dring af lov om elektriske stærkstrømsanlæg. 
(Lovforslag nr. L 90. Fremsat 15/3 77. FØr- 

ste behandling 26/4 77. Betænkning 18/5 77. 
Anden behandling 25/5 77). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ib NØrlund (DKP): 
Jeg vil gerne forsøge mig med en sidste 

appel til tinget i anledning af dette forslag. 
Lad dog være med at vedtage et lovforslag, 

hvorom alle ved, at det er elendigt og menings- 
løst for den danske befolkning! Det er kun mo- 
tiveret med én ting, nemlig at nogle genier i 
EF har villet sætte på prent, at hensynet til sik- 
kerheden ved elektriske apparater må vige for 
princippet om, at der skal være frit slag for 
forretningsfolk på dette område. 

Jeg gør det, fordi også anden behandling her 
i , tinget fik et noget ejendommeligt forløb. EF- 

partiernes repræsentanter sad tavse og flove og 
beskæmmede, håber jeg, og lod hele sagen pas- 
sere. Ministeren var tavs og havde end ikke et 
trøstens ord til de socialdemokrater, som nu 
skal feje Forbrugerrådets indstilling til side for 
EFs bureaukratiske direktiver. Ministeren skal 
i og for sig ikke opfatte det som en bebrej- 
delse. Jeg forstår hans tavshed, men alligevel 
var situationen mærkværdig. 

Den eneste undtagelse var hr. Johan Philip- 
sen, som endda fandt anledning til at under- 
strege, at han mest talte til den interesserede 
læserkreds omkring Folketingstidende i nutid 
og fremtid, men det, han fremførte, var abso- 
lut blottet for argumenter i denne sag. Det, 
som skulle tage sig ud som sådanne, var i den 
grad ude af takt med, hvad det i virkeligheden 
drejer sig om. Det var endnu mere afslørende, 
end hvis også han havde tiet. 

Hr. Johan Philipsen fremførte, at det ville 
være beklageligt, hvis Danfoss skulle lukke. 
Men hvad har det med dette forslag at gøre? 
Virksomheden har dog arbejdet uden vanske- 
ligheder under den nu bestående ordning. 
Han nævnte, at der var nogle relæer fra Vest- 
tyskland, som forhindrede brand og andre 
ulykker forskellige steder. Ja, det er da rigtigt, 
men hvad har det med denne sag at gøre? De 
har jo udmærket kunnet anvendes under de rå- 
dende forhold. Der er jo ingen, der har tænkt 
på at ophæve mulighederne for at anvende 
dem. 

Skal det virkelig være den eneste fremførte 
undskyldning for at lade dette forslag passere? 
Kan det hellige og almindelige Europafælles- 
skab virkelig kun leve med, at danske forbru- 
gere skal udsættes for stød og forbrændinger 
og vækst i antallet af ulykker? Vil jeres væl- 
dige EF-konstruktion virkelig bryde sammen, 
hvis ikke man lydigt anerkender denne lov? 
Jeg vil opfordre til, at man tager sig sammen 
og viser, at der dog også kan være grænser for 
galskaben ipden for EF. Hvis man ikke gør 
det, så tænk på, hvor afslørende denne lydig- 
hed i virkeligheden er for hele EF-politikken. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges med 133 stemmer mod 20. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 


